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§ 189 Dnr KFKS 2017/14 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2017-12-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från seniorrådet samt svar från Mats 
Gerdau, kommunstyrelsens ordförande 

 

Skrivelse – Ny skrift, Barnkonventionen 
föreslås bli svensk lag 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 17:55  
Cirkulär 17:57  

Övrigt 
 

Nacka vatten och avfall AB – Protokoll 
från styrelsemöte 4-2017 

Johanna Magnusson 

VärNa, protokoll 2017-11-24  
VärNa, verksamhetsplan 2018 för 
Samordningsförbundet  

 

Käppala, protokoll 2017-10-17  
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Angående ärende b och c. Seniorrådet lyfter fram ett väldigt viktigt behov att bygga 
trygghetsboenden. Vi vill också att fler trygghets- och äldreboenden ska finnas i centrala 
lägen för att bidra till ökad livskvalitet för våra äldre med närhet till handel och service. 
Nyligen avslog alliansmajoriteten en motion från socialdemokraterna om att bygga 
kommunal trygghetsboende.” 
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Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Angående Seniorrådet om trygghetsboenden. 
Vänsterpartiet instämmer i seniorrådets begäran om att trygghetsboenden i form av 
hyresbostäder ska byggas i Nacka. Det är något som vi föreslagit i budget och andra 
sammanhang under ett flertal år.  
 
Idag byggs eller finns planer på några trygghetsboenden och seniorboenden men alla i form 
av bostadsrätter. De kommer att bli väldigt dyra och många äldre har inte råd att köpa en 
sådan bostad. På samma sätt som det behövs hyresbostäder för unga som ska skaffa sin 
första bostad så behövs det hyresbostäder för äldre. Mats Gerdaus svar på seniorrådets 
brev visar tyvärr på oförstående just för kravet på hyresbostäder. När Äldrenämnden får i 
uppdrag att verka för att det byggs ett blandat utbud av bostäder för äldre så är det ett slag i 
luften. Äldrenämnden saknar i stort resurser och möjlighet att konkret verka för det. Det är 
istället inom ramen för den allmänna planen för byggande av bostäder på Västra Sicklaön 
(men så klart även i andra delar av Nacka) som det måste in och bli en del av 
planförutsättningarna i de olika områdena.”     
 
- - - - - 
  



7 (24) 
 

 12 december 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 190 Dnr KFKS 2017/10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut KSAU 2017-12-12 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslut om avyttring av 
placeringar 2017-11-29 

Eva Olin, ekonomidirektör 2017-11-29 

Beslut om certifikatupplåning 
2017-12-06 

Maria Andersson, enhetschef 
controllerenheten 

2017-12-06 

 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2017/1106 

Inriktning för miljökrav och villkor om socialt 
ansvarstagande i upphandlingar 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Miljökrav och krav på socialt ansvarstagande syftar till att säkerställa att kommunen som 
upphandlande myndighet medverkar till en långsiktigt hållbar utveckling avseende såväl 
miljömässiga som sociala aspekter. Detta ska ske genom kravställningar i de upphandlingar 
kommunen genomför.  
 
Då kommunen genomför inköp inom många vitt skilda områden är det inte möjligt att 
bestämma standardkrav som ska gälla vid samtliga upphandlingar. Kraven behöver 
anpassas efter arten på upphandlingen. Kommunstyrelsen föreslås därför fastställa 
inriktningen på typer av krav som ska ställas ur sociala och miljömässiga aspekter på 
leverantören/varan/tjänsten. Vid delegationsbeslut om upphandling ska det vara en 
förutsättning för rätten att besluta på delegation, att beslutsfattaren utgår från föreslagen 
inriktning för krav ur sociala och miljömässiga aspekter. Detta hanteras i ärendet om 
förslag på justeringar i delegationsordningen, som stadsledningskontoret lägger fram (dnr 
KFKS 2017/975).  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 november 2017 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus förslag. 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2017/975 

Revidering av kommunstyrelsens instruktion och 
delegationsordning  

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion för verksamhetsansvar och delegation av beslutanderätt 
finns samlade i ett gemensamt styrdokument som kallas ”kommunstyrelsens instruktion 
och delegationsordning”. Stadsledningskontoret har gjort en översyn av dokumentet och 
föreslår ett antal ändringar. I instruktionen gäller ändringarna bland annat vilka ansvar som 
kan fördelas till biträdande direktörer, biträdande chefer och gruppchefer. Då det enligt 
kommunallagen från och med den 1 januari 2018 ska finnas en formell instruktion för 
stadsdirektören, föreslås en särskild rubrik om det och vissa tillägg till det som redan finns 
om det idag. De huvudsakliga förändringarna som föreslås i delegationsordningen avser 
upphandlingsområdet och en del förtydliganden inom fastighets- och 
stadsutvecklingsområdena. Det föreslås också förtydliganden om att varken principiella 
frågor för kommunstyrelsen som krisledningsnämnd och ansvarig för den kommunala 
produktionen, är delegerade till krisledningsutskottet eller verksamhetsutskottet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 november 2017 
Förslag till reviderad delegationsordning och instruktion för kommunstyrelsen 
Nu gällande instruktion och delegationsordning 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2017/1066 

Revidering av indikatorer i miljöprogrammet  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar Miljömålskommitténs föreslagna revideringar av 
miljöprogrammets indikatorer med tillägget att indikatorn 3.2, Skolor förskolor, lekplatser 
och idrottsanläggningar som är inventerade och åtgärdade avseende särskilt farliga ämnen, 
ska ändras till 20% år 2020, 60% år 2025 och 100% år 2030. 
 

Ärende 
Nacka kommunfullmäktige antog i juni 2014 sex lokala miljömål och i mars 2016 ett 
miljöprogram med 34 indikatorer för att säkerställa att dessa lokala miljömål uppnås. 
Miljömålskommittén föreslår uppdateringar av indikatorer bl.a. för att de ska vara nationellt 
jämförbara eller en ökad ambitionsnivå då de tidigare satta målen redan uppnåtts. 
Kommunfullmäktige har bemyndigat kommunstyrelsen att utifrån genomförda 
uppföljningar revidera indikatorerna i miljöprogrammet. (Kommunfullmäktige 14 mars 
2016, KFKS 2015/864-439) 
 
Förutom reviderade indikatorer föreslås även en ny indikator: 1.7 Klimatpåverkan från 
kommunens livsmedelsinköp (kg CO2-ekvivalenter/ kg mat). 
 
Miljömålskommittén beredde ärendet och föreslog uppdateringar och nya mål 2017-11-20. 
Protokollet bifogas ärendet. När indikatorerna är reviderade revideras hela 
Miljömålsprogrammet utifrån direktivet att se över Nacka kommuns styrdokument. Beslut 
fattas då av kommunfullmäktige.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 november 2017 
Protokoll miljömålskommittén den 20 november 2017 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade med instämmande av Mats Gerdau (M) och Khashayar Farmanbar 
(S) bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att indikatorn 3.2, Skolor 
förskolor, lekplatser och idrottsanläggningar som är inventerade och åtgärdade avseende 
särskilt farliga ämnen, ska ändras till 20% år 2020, 60% år 2025 och 100% år 2030. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att delmål 5.1 
ändras till 100% till år 2020. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott biföll Hans Peters yrkande. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott avslog Khashayar Farmanbars yrkande 
 
Således beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet med stadsledningskontorets 
förslag med tillägget att indikatorn 3.2, Skolor förskolor, lekplatser och idrottsanläggningar 
som är inventerade och åtgärdade avseende särskilt farliga ämnen, ska ändras till 20% år 
2020, 60% år 2025 och 100% år 2030. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, att han avvaktar med 
sitt beslut till kommunstyrelsens sammanträde. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”4.6 Andel båtar som inte använder giftiga båtbottenfärger 
Enligt en mycket osäker siffra från en enkät som Nacka Förenade Båtklubbar skickat ut till 
sina medlemmar (båtklubbar) har 38 procent av båtarna färg som är giftfri. Således skulle 
cirka 62 procent av båtarna ha giftig bottenfärg. Detta måste ses som djupt 
otillfredsställande, inte minst mot bakgrund av de kampanjer som förts mot giftiga 
båtbottenfärger. Det är varken arbetsamt eller ekonomiskt betungande för den enskilde att 
använde en giftfri bottenfärg. Kommunen måste agera för att synnerligen kraftigt få ner 
siffran. Ingen målnivå föreslås i revideringen.  
 
5.6 Andel av befolkningen som bor i bostäder med god ljudmiljö inomhus 
"Målnivån" föreslås sättas till 95% år 2030(!). 
Det är närmast omänskligt att förutsätta att 5 procent av Nackas invånare ska bo i en 
bostad som inte är ljudisolerad. Mycket kan man skydda sig ifrån, men inte det utifrån 
kommande oljudet i den egna bostaden. Till saken hör att det finns förslag i texten på hur 
man kan avhjälpa problemen med för hög ljudnivå: "fönsteråtgärder", tyst asfalt eller 
bullerskärmar.  
 
Protokollsanteckning allmänt. 
Vi anser att de eftersträvade målen skulle gynnas av att de åtföljdes av förslag till åtgärder, 
för att nå dessa mål. 
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Varje nämnd är insatt i sina specialområden. En stöttning ifrån dem som huvudsakligen 
sysslar med miljö- och klimatfrågor borde tjäna just miljön och klimatet. ” 
 
- - - - - 
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§ 194 Dnr KFKS 2017/924 

Statistik på upphandlingsområdet 
Yttrande till finansdepartementet, Fi2017/03926/OU  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar det föreslagna yttrandet till finansdepartementet över 
promemorian ”Statistik på upphandlingsområdet”, Fi2017/03926/OU. 
 

Ärende 
Promemorians förslag innebär bland annat att statistik om offentlig upphandling ska samlas 
in i en central databas med syftet att öka kunskapen om den offentliga upphandlingen.  
Förslaget syftar vidare till att förbättra möjligheterna till en strategisk styrning, uppföljning 
och värdering av upphandlingsområdet. Det övergripande syftet med datainsamlingen är att 
kartlägga och säkerställa att bättre offentliga affärer genomförs, vilket är helt i linje med 
Nacka kommuns mål om maximalt värde för skattepengarna. 
 
I det föreslagna yttrandet är Nacka kommun i grunden positiv till förslaget. Insamlingen av 
data kan bidra till en bättre kunskap om Sveriges offentliga affärer. Nacka kommun föreslås 
tydliggöra att det är viktigt att samla in såväl annonserade- som faktiska affärsvolymer i en 
så kallad spendanalys, eftersom det är viktigt att mäta alla genomförda affärer. Analyser av 
data kan ligga till grund för en strategisk styrning men även för att ta fram stöd och verktyg 
hos organisationer så som Upphandlingsmyndigheten och SKL. 
 
Nacka kommun föreslås anföra att kommunen som upphandlande myndighet ser värdet av 
denna datainsamling som begränsad, varför administrationen för insamlingen inte får bli 
allt för betungande för kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 november 2017 
Förslag till yttrande 
Remitterad PM finns här: https://data.riksdagen.se/fil/AFDD2ED6-E376-4B06-8585-
F77C2E8F815F 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Sidney Holm (MP) meddelade, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, att han avvaktar med 
sitt beslut till kommunstyrelsens sammanträde. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, att han 
avvaktar med sitt beslut till kommunstyrelsens sammanträde. 
 
- - - - - 
  



15 (24) 
 

 12 december 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 195 Dnr KFKS 2017/1091 

Avslutat samarbete inom Edge Cities Network 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att samarbetet inom Edge Cities Network avslutas. 
 

Ärende 
Nacka kommun har i över tjugo års tid varit medlem i nätverket Edge Cities, ett nätverk 
som de senaste två åren inte varit särskilt aktivt. Därför har medlemmarna kommit fram till 
att nätverket bör upplösas och att de kvarstående medlen jämnt fördelas mellan återstående 
medlemmar. Syftet med nätverket har varit att genom erfarenhetsutbyte, utveckling av 
modeller och goda exempel bidra till att stödja ekonomisk tillväxt och utveckling hos 
medlemstäderna som alla varit förstäder/kommuner till huvudstäder.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 november 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2017/1078 

Nackas medlemskap i nätverket Eurocities 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar utvärderingen av Nackas erfarenheter av medlemskapet i 
Eurocities. 
 

Ärende 
I en globaliserad värld sammanlänkas den lokala och den globala utvecklingen alltmer. Det 
blir alltså viktigare att som kommun förstå omvärlden för att kunna fortsätta att utvecklas. 
Nacka kommun valde 2014 Eurocities som det primära nätverket för omvärldspaningar 
och erfarenhetsutbyte med andra aktörer på den internationella arenan. Sammantaget har 
Eurocities motsvarat förväntningarna att vara den plattform där Nacka har möjlighet att 
möta och ta del av utvecklingen i andra europeiska storstadsområden och fungerat som en 
väl fungerande arena för kunskaps -och erfarenhetsutbyte.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens förslag den 22 november 2017 
Nackas Internationella Policy 
Erfarenheter av Nackas medlemskap i det europeiska nätverket Eurocities 
Slutrapport för projektet Edge-of-Center Transformation 
Reserapport från Environment Forum i Essen oktober 2017 
Reserapport från EDF i Wien oktober 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2017/1118 

Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Beslut om remiss till berörda nämnder 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar förslaget till program för konst och kultur i det 
offentliga rummet till kulturnämnden och natur- och trafiknämnden.  

Ärende 
Arbetsutskottet remitterar ett förslag om ett samlat styrdokument för utveckling av och 
konst i det offentliga rummet och tillgänglighet till den konst som finns i Nackas offentliga 
rum. Förslaget bygger på en sammanvägning av de två metoder som tillämpas idag, Konsten 
att skapa stad och Öppna konsten. Konsten att skapa stad har en starkare betoning på 
medskapande och användning av konst och kultur för att utveckla Nacka som geografiskt 
område. Kommunfullmäktige har i beslutet om Öppna konsten lagt ett uppdrag på 
kulturnämnden om tillgänglighet och dokumentation om konst i det offentliga rummet. 
Det uppdraget blir att väsentligare när Nacka kommun utvecklas, både i form av Nacka 
stad på västra Sicklaön och utvecklingen av lokala centra. Förslaget innebär att 
kommunstyrelsen ska ansvara för användning av konst och kultur i all utveckling av det 
geografiska området och när konst i övrigt ska tillkomma i det offentliga rummet eller i 
välfärdfastigheter som kommunen ansvarar för. Kulturnämnden föreslås få ett förstärkt 
uppdrag om dokumentation av och tillgänglighet till konst i kommunens offentliga rum, 
med beteckningen Öppna konsten. I detta ska ingå kommunens konstarkiv. Natur- och 
trafiknämnden föreslås få ett tydligt uppdrag för drift och förvaltning av konst i det 
offentliga rummet, vilket omfattar att nämndens kunskap på de områdena ska tas tillvara i 
planeringen av konst i det offentliga rummet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 november 2017 
Förslag till program 
Inventering Öppna Konsten 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2017/1023 

Medarbetarundersökningens resultat 2012-2017  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Ärende 
Nacka kommuns medarbetarundersökning ingår som en viktig del i det systematiska 
arbetsmiljöarbetet och för att driva på utvecklingen av kommunstyrelsens fokusområde  
för personalprocessen Attraktiv arbetsgivare med kompetenta, motiverade, friska och stolta 
medarbetare. Resultatet visar att Nacka är en attraktiv arbetsgivare med hållbart medarbetar-
engagemang. Hållbart medarbetarengagemang (HME) som mäts i de tre dimensionerna 
motivation, ledarskap och styrning enligt SKLs rekommendation uppgår i år till 81. 
Snittvärdet för den senaste kommunjämförelsen i SKL-databasen Kolada ligger på 
79. Nacka kommun ligger även högre än andra kommuner i undersökningsföretaget 
Zonderas databas för flertalet av de jämförbara frågorna i undersökningen. Medarbetar-
index, som är ett sammanvägt värde av alla frågorna i undersökningen och speglar 
arbetstillfredsställelse, ligger på fortsatt hög nivå men uppvisar en minskning jämfört med 
fjolåret. Övervägande del av de frågor som följs i medarbetarundersökningen har utvecklats 
i positiv riktning sedan 2012-2013. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 november 2017 
Zonderas analys av medarbetarundersökningens resultat 2017 
Resultatdiagram medarbetarundersökning 2012-2017    
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2017/1067 

Ramar och förutsättningar för upphandling av 
rekryteringstjänster  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska införa ett dynamiskt inköpssystem för att 
tillgodose kommunens behov av rekryteringstjänster i enlighet med förslagen i 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 november 2017. 
 

Ärende 
Kommunen har för närvarande inga egna avtal för rekryteringstjänster. Kommunen har 
möjlighet att avropa rekryteringstjänster genom SKL Kommentus, men dessa avtal har inte 
fungerat tillfredsställande. Då kommunen har behov av rekryteringstjänster för vissa 
rekryteringar behöver en upphandling genomföras. I upphandlingen föreslås att krav ställs 
på kompetens i form av utbildning, tidigare relevant erfarenhet och stabil ekonomi. Ingen 
utvärdering föreslås ske under själva grundupphandlingen då utvärdering i ett dynamiskt 
inköpssystem görs vid respektive upphandling. Utvärdering i dessa upphandlingar föreslås 
kunna ske antingen utifrån bästa förhållandet mellan pris och kvalitet eller pris. 
 
Längden på det dynamiska inköpssystemet föreslås vara sex år och start planeras till 1 
februari 2018. Beräknat sammanlagt värde för det dynamiska inköpssystemet är cirka 
3 miljoner kronor årligen, vilket ger en totalkostnad på cirka 18 miljoner kronor. Denna 
siffra baseras på attesterade belopp under hela 2016 samt 2017 t.o.m. 2017-10-27.  
 

Handlingar i ärendet 
Personalenhetens och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 28 november 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med personalenhetens och 
inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 200 Dnr KFKS 2017/779 

Fruktkarta i Nacka 
Motion den 11 september 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion den 11 september 2017 av Sidney Holm (MP) föreslås att kommunen tar fram 
en fruktkarta över kommunala fruktträd och bärbuskar i Nacka. 
 
Natur- och trafiknämnden har i sin beredning av motionen visat att det skulle vara mycket 
resurskrävande att på sedvanligt vis inventera alla fruktträd och ta fram en karta. Annonser 
i lokalpressen och på kommunens hemsida har tidigare informerat nackaborna om att det 
är tillåtet att plocka bär och frukt på kommunens mark och så kommer även 
fortsättningsvis ske under säsong. Vidare har nämnden identifierat ett webbinitiativ som 
ger allmänheten information om var de kan hitta bärbuskar och fruktträd eller hämta 
överbliven frukt hos privata tomtägare. 
 
Mot bakgrund av att ovanstående föreslås att fullmäktige anser att motionen är 
färdigbehandlad med en notering att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 december 2017 
Natur- och trafiknämnden den 21 november 2017, § 185 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i Natur- och trafiknämnden den 21 november 2017, § 185 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen anses därmed besvarad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 201 

Remiss av motioner 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 202  

Övriga frågor - Uppdrag till arbets- och 
företagsnämnden om handlingsplan och månadsvis 
ekonomisk uppföljning 
Ordförandeinitiativ den 12 december 2017 av Mats Gerdau (M), KFKS 2017/1148 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att, utifrån sin roll att leda och 
samordna kommunens verksamhet och att utöva uppsikt över nämnderna, fatta följande 
beslut. 
 

1. Arbets- och företagsnämnden ska snarast upprätta en åtgärdsplan för att komma till 
rätta med att kostnaderna för ensamkommande ungdomar, ekonomiskt bistånd och 
bostäder för nyanlända stiger på ett sätt som inte framkommit under höstens 
budgetprocess. 

 
2. Arbets- och företagsnämnden ska göra månadsvisa ekonomiska uppföljningar, som 

ska anmälas till kommunstyrelsen.  
 

3. Det ska göras en extern granskning av arbets- och företagsnämndens ekonomi, 
främst vad gäller de verksamheter som nu går med underskott.   

 

Underlag för förslaget 
Arbets- och företagsnämnden har aviserat svårigheter att klara sin budget 2018. Det är 
främst kostnader för ensamkommande ungdomar, ekonomiskt bistånd och bostäder för 
nyanlända som stiger på ett sätt som inte framkommit under höstens budgetprocess.  
 
Kostnadsutvecklingen inger stor oro och fordrar skyndsamma åtgärder.  Kommunstyrelsen 
behöver utifrån sin roll att leda och samordna kommunens verksamhet och att utöva 
uppsikt över nämnderna ge arbets- och företagsnämnden i uppdrag att snarast återkomma 
med en åtgärdsplan och att göra månadsvisa ekonomiska uppföljningar som ska anmälas till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen bör i denna funktion också besluta att göra en extern 
granskning av arbets- och företagsnämndens ekonomi, främst vad gäller de verksamheter 
som nu går med underskott.   
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Handlingar i ärendet 
Ordförandeinitiativ den 11 december 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslagen i ordförandeinitiativet. 
 
- - - - - 


